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PROTOKÓŁ nr XLIV/22 
Sesji Rady Gminy Topólka 
z dnia 16 listopada 2022 r. 

 
 

Ad-1. O godzinie 1000  Przewodniczący Rady Gminy Topólka - Stanisław Borkowski, 
oświadczył, otwieram XLIV, w VIII kadencji, Sesję Rady Gminy. Powitał przybyłych na 
Sesję: radnych, Wójta Gminy - Konrada Lewandowskiego, Sekretarz Gminy – Joannę 
Kosińską, Dyrektor Banku w Topólce Marię Orłowską, pracowników Urzędu Gminy Ewelinę 
Waszak oraz Wojciecha Wąsikowskiego, sołtysów, Dyrektora GOKu Jana Błaszczyka.   

Przewodniczący stwierdził, że jest wymagane quorum do podejmowania uchwał. Lista 
obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu, nieobecny radny Andrzej 
Waszak.  

 Na protokolanta Sesji zaproponował Ewelinę Waszak, innych propozycji nie 
zgłoszono. Przewodniczący Rady oznajmił, że dzisiejszą Sesję protokołować będzie Ewelina 
Waszak. 
 
Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 
Ad-1. Przyjęcie porządku obrad. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że radni w materiałach na Sesję otrzymali 
proponowany porządek obrad.  

Porządek obrad został przyjęty. 
       

Ad-2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  
Uwag nie zgłoszono. Protokół z XLIII Sesji Rady Gminy Topólka został przyjęty. 
 
Ad-3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy oraz 
informacja o działalności w okresie między sesjami. 
Podczas składania sprawozdania wójt zebranym sołtysom i radnym prezkazał informację 
o sposobie w jaki będzie się odbywała sprzedaż węgla po cenach preferencyjnych gdzie 
dystrybutorem jest gmina, aby mogli ją przekazać mieszkańcom. Fakturę na sprzedaż 
wystawia Gmina Topólka, płatność jest przyjmowana gotówką i po opłaceniu są wydawane 
dwa potwierdzenia zapłaty – kopia dla wnioskodawcy i dla podmiotu, z którym została 
zawarta umowa na dostarczenie węgla (Firma Handlowo-Usługowa „Iskierka”). Zapewnienie 
transportu leży po stronie wnioskodawcy.  

Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informację 
z działalności w okresie między sesjami -  załącznik do niniejszego protokołu. 
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W dyskusji nad sprawozdaniem głos zabrał radny Stanisław Wojtysiak. Prosił 
o wyjaśnienie czy po rozpatrzeniu wniosku zostanie udzielona informacja o sposobie jego 
rozpatrzenia czy w tej kwestii należy kontaktowac się we własnym zakresie.  
W odpowiedzi wójt poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona pod  wskazany we 
wniosku nr telefonu lub na adres e-mail.  

Głos zabrał radny Piotr Kruszyna prosił o wyjaśnienie czy węgiel zostanie 
przywieziony na plac jednorazowo. W odpowiedzi wójt poinformował, że logistyka dostawy 
węgla jest pozostawiona dostawcy, jednak nie będzie to dostawa jednorazowa.  

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.   
 

Ad-4. Podjęcie uchwał.  
1) zmieniającą uchwałę Nr XXXIV/219/21 z 28 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu na 2022 rok 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Pytanie zgłosił radny Piotr Kruszyna. Prosił o wyjaśnienie zwiększenia rozdziału 60016 drogi 
publiczne §6050 wydatki inwestycyjne w kwocie 80.000 zł, skąd wynika to zwiększenie.  
W odpowiedzi wójt poinformował, że zwiększenie wynika z niemożliwości poprowadzenia 
drogi gminnej w gruncie działki stanowiącej własność gminy, natomiast właściciel gruntu, na 
którym lokalizowana jest inwestycja zaproponował wykup tej działki. W pierwszej kolejności 
rozmowy dotyczyły nieodpłatnego przekazania tego gruntu, jednak właściciel nie wyraził na 
to zgody i zaproponował kwotę 60.000 zł, natomiast ze strony gminy padła propozycja 12.000 
zł. Ostatecznie ustalono kwotę 40.000 zł. Ta wartość stanowi ok. 0,5% ogółu wydatków jakie 
gmina ponosi na inwestycje drogowe w tym roku.Wykup działki powoduje zarówno 
gwarancję wykonania zadania jak i przyczynia się do powiększenia majątku gminy Topólka. 
Pozostałe koszty są związane ze sfinansowaniem geodety, notariusza oraz zakup tablic 
informacyjnych.  
Radny Piot Kruszyna zwrócił się ponownie z pytaniem, czy są to tablice tylko na tą drogę. 
W odpowiedzi wójt poinformował, że jest to koszt zakupu tablic na wszystkie realizowane 
odcinki, a ich konieczność wynika z obowiązku informowania o uzyskanym dofinansowaniu.  
Radny Piotr Kruszyna prosił o wyjaśnienie czy z negocjacji został sporządzony protokół. 
W odpowiedzi wójt poinformowal, że z negocjacji został sporządzony protokół. 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 9 
radnych, „przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 4, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 
XXXIV/219/21 Rady Gminy Topólka z 28 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu na 
2022 rok. 

Uchwała Nr XLIV/263/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad-4. Podjęcie uchwał.  

2) zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/235/22 Rady Gminy Topólka z 5 maja 2022 r. w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profikaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka na rok 2022 

Sekretarz Gminy – Joanna Kosińska przedstawiła projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 
XXVIII/235/22 Rady Gminy Topólka z 5 maja 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profikaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka na rok 2022. 

 
Uchwała Nr XLIV/264/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad-4. Podjęcie uchwał.  

3) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów obliczania podatku rolnego na rok 2023 na 
obszarze Gminy Topólka. 
 
Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Wójt wyjaśnił, że Kujawsko - Pomorska Izba Rolnicza wydała opinię negatywną w stosunku 
do projektu uchwały jednak nie jest ona wiążąca dla Rady Gminy. Ponadto w opinii Izba 
Rolnicza nie odniosła się do stawki ministerialnej tj. do kwoty 74.05 zł tylko uznała, że Rada 
Gminy za bardzo podniosła stawkę podatku w proponowanym projekcie. Rada ustalając 
podatki ma przede wszystkim na uwadze finanse gminy oraz finanse mieszkańców.  
Radny Piotr Kruszyna wskazał na pomyłkę w uzasadnieniu na zapis, że „podjęto uchwałę”. 
Wójt wskazał, że jest to uzasadnienie do uchwały, która w takim brzmieniu jest 
podejmowana. Jeżeli uchwała nie zostanie podjęta przez radę w brzmieniu jak stanowi projekt  
to uzasadnienie samodzielnie nie występuje w obrocie. 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 13 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – 1 radny, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie obniżenia ceny 
skupu żyta dla celów obliczania podatku rolnego na rok 2023 na obszarze Gminy Topólka. 

 
Uchwała Nr XLIV/265/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad-4. Podjęcie uchwał.  

4) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2023 
i zwolnień w tym podatku. 
 
Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2023 i zwolnień w tym podatku. 

 
Uchwała Nr XLIV/266/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad-4. Podjęcie uchwał.  

5) w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna dla celów 
obliczania podatku leśnego na rok 2023 na obszarze Gminy Topólka. 
 
Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie obniżenia kwoty 
stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna dla celów obliczania podatku leśnego na rok 
2023 na obszarze Gminy Topólka. 

 
Uchwała Nr XLIV/267/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
Wznowienie obrad po przerwie. 
 
Ad-4. Podjęcie uchwał.  

6) w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów na rok 2023. 
 
Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Wójt wyjaśnił, że zwolnienia ustawowe, które dotyczą gospodarstw rolnych nadal pozostają 
w mocy, nie są zawarte w uchwale, gdyż sa uregulowane w akcie wyższego rzędu, ustawie.  
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia 
opłaty od posiadania psów na rok 2023. 

Uchwała Nr XLIV/268/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad-4. Podjęcie uchwał.  

7) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2023 
Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2023. 

Uchwała Nr XLIV/269/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad-4. Podjęcie uchwał.  

8) w sprawie opłaty targowej. 
 
Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie opłaty targowej.  
Uchwała Nr XLIV/270/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad-4. Podjęcie uchwał.  

9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy Topólka. 
 
Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy Topólka.  

Uchwała Nr XLIV/271/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad-4. Podjęcie uchwał.  

10) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do zwrotu 
kosztów dowozu rodzicom i opiekunom prawnym dzieci, uczniów niepełnosprawnych do 
placówek oświatowych 

Sekretarz Gminy – Joanna Kosińska przedstawiła projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia stawki za 
1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do zwrotu kosztów dowozu rodzicom 
i opiekunom prawnym dzieci, uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych. 

Uchwała Nr XLIV/272/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad-4. Podjęcie uchwał.  

11) zmieniająca uchwałę nr XIX/147/09 Rady Gminy Topólka z dnia 5 listopada 2009 r. 
w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

Sekretarz Gminy – Joanna Kosińska przedstawiła projekt uchwały. 
W tym miejscu wójt prosił o ujednolicenie zapisu §3 z uwagi na błąd techniczny winno być 
w projekcie:” Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 
1 września 2022 r.” 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniająca uchwałę nr 
XIX/147/09 Rady Gminy Topólka z dnia 5 listopada 2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu 
wynagradzania nauczycieli. 

Uchwała Nr XLIV/273/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad-4. Podjęcie uchwał.  

12) w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Topólka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  kwietnia  
2003 r. o  działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 r. 

Sekretarz Gminy – Joanna Kosińska przedstawiła projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 14 
radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  



7 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Rocznego 
Programu współpracy Gminy Topólka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  kwietnia  2003 r. o  działalności  pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2023 r. 

Uchwała Nr XLIV/273/22 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad-5. Informacja Wójta Gminy o realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych na 
poprzedniej sesji. 
Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji, na pytania i wnioski 
udzielono odpowiedzi na bieżąco.  
Wójt wspomniał, że na poprzedniej sesji zgłoszono pytanie dotyczące dystrybucji węgla przez 
gminę, w złożonym sprawozdaniu w dniu dzisiejszym zostało omówione to zagadnienie.  
 
Ad-6. Interpelacje radnych składanych na piśmie. 
  Interpelacji nie zgłoszono. 
 
Ad-7. Wolne wnioski. 
Radna Anna Migdalska zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie z jakich środków zostały 
sfinansowane witacze znajdujące się na wjazdach do naszej gminy oraz kto był ich 
projektantem.  
Wójt poinformował, że witacze zostały sfinansowane ze środków w ramach Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka. Witacze zawierają hasła 
profilaktyki antyalkoholowej. Wizualna forma została zaproponowana przez wójta. 
Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem o opinię prawną dotyczącą  projektu statutu 
Gminy Topólka oraz o termin procedowania nad tym projektem.   
Przewodniczący Rady poinformował, że jest nieoficjalna opinia do projektu statutu i na 
najbliższej sesji pojawi się uchwała w sprawie jego przyjęcia.  
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęła informacja o wynikach oświadczeń 
majątkowych z Urzędu Skarbowego. Zainteresowani mogą się zapoznać z tą informacją 
w Biurze Rady Gminy. 
Wójt podziękował za udział w sesji oraz za pracę międy sesjami. Podziękował również 
pracownikom za wykonywane obowiązki, w szczególności pracownikom GOPSu za sprawne 
wykonywanie zadań związanych z dodatkiem węglowym oraz zakupem preferencyjnym 
węgla. Podziękował również Sekretarz Gminy – Zastępcy Wójta Joannie Kosińskiej za 
pomoc w wykonywaniu obowiązków. Ponadto podziękował wszystkim, którzy byli obecni 
podczas tegorocznych obchodów Dnia Niepodległości. 
Przewodniczacy Rady Gminy podziękował za podjęte uchwały. 
 
Ad-8. Zakończenie obrad. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady oświadczył – zamykam       
XLIV Sesję Rady Gminy – dziękuję państwu.  
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Sesja zakończyła się o godzinie 1200. 

Zapis  Sesji  dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznych Gminy Topólka 
pod hasłem „Transmisje Sesji Rady”.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokolant: Ewelina Waszak 

Przewodniczący Rady Gminy Topólka 

Stanisław Borkowski 

 


